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Porvoon kaupungin kirjaamo 
 
 
Oikaisuvaatimus Porvoon suomenkieliselle koulutusjaostolle 
 
 
Teemme oikaisuvaatimuksen Porvoon suomenkielisen koulutusjaoston 
kokouspöytäkirjan 
22.11.2024 pykälästä 188. 
 
Jaoston kokouksen kys. asiakohdassa ei ole otettu huomioon Porvoon Kylät – 
Borgå Byar – 
yhteisön jaostolle lähettämää kannanottoa (liite 1).  Kannanotto on 
lähetetty jaoston 
jäsenille 19.11.2024 klo 21.53. 
 
 
Porvoossa 7.11.2024 
 
 
Kunnioittaen, 
 
Porvoon Kylät – Borgå Byar –yhteisö 
 
Anella Ahokas, Porvoo 
Kunnan jäsen 
 
Liisa Wilska, Porvoo 
Kunnan jäsen 
 
 
 
LIITE 1. 
 
Arvoisa Porvoon suomenkielisen koulutusjaoston jäsen, 
 
Sivistysjohtajan esitys palveluverkkoselvityksestä lautakunnan kokoukselle 
24.10.24 perustuu puutteellisiin päätelmiin ja yksipuoliseen asioiden 
tulkitsemiseen. 
Mikäli selvityksessä esitetyt toimenpiteet toteutettaisiin, tulevat ne 
tutkimusten 
mukaan vaikuttamaan negatiivisesti kaupungin sivistystoimen kustannuksiin 
sekä 
maaseudun elinvoimaan (Karvin raportti 2023, Suomen Kylät -tutkimukset). 
Tärkeimpänä puutteena palveluverkkoselvityksessä on kattavan 
lapsivaikutusten 
arvioinnin puute. Lapsivaikutuksen arviointi tulee suorittaa laajana 
ennakkoarviointina, jossa eri vaihtoehtojen väliset positiiviset ja 
negatiiviset 



vaikutukset huomioidaan. Näistä ovat keskeisimpiä esimerkiksi 
koulumatkojen 
ajalliset pituudet ja niiden vaikutukset lapsen hyvinvointiin. 
Valtioneuvosto on 
julkaissut paketin lapsivaikutusten arvioinnista päättäjille, joka löytyy 
Valtioneuvoston sivuilta. 
Jo selvityksen julkaiseminen on luonut negatiivista kuvaa Porvoon kyvystä 
kehittää 
palveluitaan niin, että kaupunki pystyisi lisäämään vetovoimaansa ja 
hyödyntämään pääkaupunkiseudulta tulevaa kysyntää. Kiire ei saa olla syynä 
siihen, että hyväksyttäisiin puutteellisesti ja osin virheellisin luvuin 
ja perustiedoin 
valmisteltu asia. 
Muistutamme, että kaupunginvaltuusto on tehnyt 29.5.2024 seuraavan 
päätöksen: 
”Talouden tuottavuus- ja tasapaino-ohjelmassa esitetyt säästöt liittyen 
palveluverkkoon (niin kutsutut rakenteelliset ratkaisut) eivät ohjaa 
palveluverkkosuunnitelman laadintaa tai 
lopputulosta. Palveluverkkosuunnitelma ohjaa valmistuttuaan kasvun ja 
oppimisen toimialan säästöjen kohdentamista talousarvio- ja 
taloussuunnitelmaan.” Päätöksessä siis todetaan selvästi, että 
palveluverkkosuunnitelma ohjaa talousarviota, ei toisin päin. 
 
Lisäksi muistutamme, että Varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen 
palveluverkkosuunnitelma, luonnosversio 7.10.2024 kappale 7 sivu 87 
todetaan 
seuraavaa: ”Lopetettava kohde, päätös toiminnan siirtämisestä tehdään 2 
vuotta ennen toiminnan siirtämistä ja kohteesta luopuminen tehdään 
leasing/vuokrasopimuksen mukaisia irtisanomisaikoja noudattaen.” Mitään 
toimenpiteitä ei siis voitaisi tehdä vuonna 2025. 
Ja vielä lisäksi todettakoon, että lautakunnan kokouksen esityslistan 
liitteenä on 
Finnish Consulting Group Oy:n 19.3.2024 laatimat palveluverkkosuunnitelman 
periaatteet.  Kaupunginhallitus on kuitenkin kokouksessaan 8.4.2024 
hyväksynyt sisällöltään aivan erilaiset periaatteet 
palveluverkkoselvityksen ja - 
suunnitelman laatimista varten. 
Seuraavia asioita ei ole arvioitu raportissa lainkaan tai ne ovat 
selkeästi 
puutteellisia: 
- Aidot laskelmat lapsivaikutuksista. 
- Vaikutukset koulukuljetusten pituuksiin, jotka etenkin eteläisellä 

alueella 
kasvavat osalle lapsista kohtuuttomiksi. 
- Todelliset laskelmat eri vaihtoehtojen välillä. 
- Vaikutukset niiden kyläkeskusten elinvoimaan, joita lakkautukset 
koskevat. 
- Vaikutukset koko itäisen Porvoon alueisiin tilanteessa, jossa tällä 
alueella ei ole lainkaan kouluja. 
- Vaikutukset kylien yrityksiin (esim. kysyntä ja työvoiman saatavuus). 
- Alueiden tasa-arvoinen kohtelu. 
- Kielellisen yhdenvertaisuuden toteutuminen (laaja eteläinen alue jää 
kokonaan ilman suomenkielistä koulua tai läntinen alue ilman 
ruotsinkielistä). 



Koko Porvoon kylien elinvoima on esityksen myötä vaakalaudalla, samoin 
kuin 
Porvoon maine lapsiystävällisenä kaupunkina, jossa ihmisillä on aidosti 
mahdollisuus valita keskustan ja virkeän maaseudun välillä. Myöskään 
Porvoon eri 
alueita ei ole esityksessä kohdeltu tasa-arvoisesti. 
Palveluverkkosuunnitelmissa esitettyjen negatiivisten skenaarioiden 
lisäksi 
suunnitelmassa tulee tarkastella myös kasvuskenaariota, jossa aktiivisen 
kaavoituksen ja markkinoinnin avulla kyliin saadaan uusia asukkaita. 
Lähes 1500 henkilöä on jo allekirjoittanut palveluverkkosuunnitelman 
vastaisen 
adressin ja lähes 150 porvoolaista yritystä vastustaa allekirjoituksellaan 
sen tuomia 
muutoksia. 
Vaadimme koko palveluverkkoselvityksen hylkäämistä ja uutta suunnitelmaa, 
joka 
tehdään vuorovaikutuksessa eri vaikuttajatahojen välillä. 
 
Terveisin, 
 
Porvoon Kylät – Borgå Byar 
 
Lue asiastamme: 
https://porvoonmitalla.fi 
Tee lupaus kylien puolesta: 
https://porvoonmitalla.fi/vaalilupaus/ 
Mitä Kari Lehtola, opetustoimen ylijohtaja AVIsta kertoo kyläkouluista ja 
elinvoimasta: 
https://www.kaleva.fi/pilasimme-peruskoulun-enemmisto-lakkautetuista- 
kou/11358045 


